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Judeţul Teleorman  

Consiliul local al municipiului Turnu Magurele 

 

 

PROCES VERBAL 

Încheiat astăzi 05.12.2023 

în şedinţă extraordinară a Consiliului Local al municipiului Turnu Măgurele, 

la care participă 18 consilieri locali din totalul de 19 în funcție 

 

 

Domnul Secretar general jr. Franchevici Daniel deschide şedinţa şi informează 

Consiliul Local că prin dispoziţia nr. 1 din data de 05.12.2023, acesta a fost convocat în 

şedinţă extraordinară, în procedură de îndată. 

            Din totalul de 19 consilieri locali în funcţie, 17 sunt prezenţi. Au anunțat că nu pot 

participa la ședința de astăzi a Consiliului Local, doamna consilier local Atheneu Aura, iar 

domnul consilier local Nuță Radu Daniel ne-a comunicat că întârzie câteva minute . 

Domnul Secretar general jr. Franchevici Daniel supune spre aprobare procesul-verbal 

al şedinţei ordinare din data de 29.11.2023 care este aprobat în forma tehnoredactată cu 17 

voturi pentru. 

Domnul Preşedinte de şedinţă Cristea Florentin prezintă proiectul ordinii de zi:  

   

            1. Proiect de hotărâre privind asocierea UAT Municipiul Turnu Măgurele  cu 

unitățile de învățământ din municipiul Turnu Măgurele în vederea realizării obiectivului de 

investiții ,, Noi capacități de producere a energiei electrice din surse regenerabile  pentru 

autoconsum la nivelul UAT Turnu Măgurele”             

                 Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 

                 Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-

socială, buget-finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, agricultură, 

gospodărie comunală, amenajarea teritoriului și urbanism, protecția mediului, servicii și 

comerț. 

                2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de fezabilitate și a indicatorilor 

tehnico – economici pentru obiectivul de investiții ,, Noi capacități de producere a energiei 

electrice din surse regenerabile  pentru autoconsum la nivelul UAT Turnu Măgurele” 

                  Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 

                 Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-

socială, buget-finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, agricultură, 

gospodărie comunală, amenajarea teritoriului și urbanism, protecția mediului, servicii și 

comerț 

                3. Proiect de hotărâre privind aprobarea depunerii și implementării proiectului cu 

titlul ,, Noi capacități de producere a energiei electrice din surse regenerabile  pentru 

autoconsum la nivelul UAT Turnu Măgurele” 

                   Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 

                   Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-

socială, buget-finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, agricultură, 

gospodărie comunală, amenajarea teritoriului și urbanism, protecția mediului, servicii și 

comerț. 

              4. Proiect de hotărâre privind aprobarea noii durate de implementare și a 

cheltuielilor estimate aferente finalizării proiectului cu titlul „Reabilitare termică a sediului 

Primăriei Municipiului Turnu Măgurele", cod SMIS 114284, finanțat în cadrul Programului 

Operațional Regional 2014-2020 

                   Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 

                   Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-

socială, buget-finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, agricultură, 
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gospodărie comunală, amenajarea teritoriului și urbanism, protecția mediului, servicii și 

comerț. 

               5. Proiect de hotărâre privind aprobarea noii durate de implementare și a 

cheltuielilor estimate aferente finalizării proiectului cu titlul „Servicii educaționale și spații 

publice urbane îmbunătățite în municipiul Turnu Măgurele", cod SMIS 125205, finanțat în 

cadrul Programului Operațional Regional 2014-2020 

                    Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 

                   Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-

socială, buget-finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, agricultură, 

gospodărie comunală, amenajarea teritoriului și urbanism, protecția mediului, servicii și 

comerț. 

                6. Proiect de hotărâre privind aprobarea noii durate de implementare și a 

cheltuielilor estimate aferente finalizării proiectului cu titlul „Îmbunătățirea calității vieții 

persoanelor vârstnice cu sprijinul Centrului Recreativ și mediul aferent în municipiul Turnu 

Măgurele", cod SMIS 125207, finanțat în cadrul Programului Operațional Regional 2014-

2020 

               Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 

               Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-

socială, buget-finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, agricultură, 

gospodărie comunală, amenajarea teritoriului și urbanism, protecția mediului, servicii și 

comerț. 

             7. Proiect de hotărâre privind aprobarea noii durate de implementare și a cheltuielilor 

estimate aferente finalizării proiectului cu titlul “Modernizarea unui spațiu sportiv comunitar 

în zona funcțională” finanțat în cadrul Programului Operațional Regional 2014 –2020 (Cod 

SMIS 2014+:152227) 

               Inițiator: Primarul municipiului Turnu Măgurele 

               Comisie de specialitate: Comisia pentru programe de dezvoltare economico-

socială, buget-finanțe, administrarea domeniului public și privat al municipiului, agricultură, 

gospodărie comunală, amenajarea teritoriului și urbanism, protecția mediului, servicii și 

comerț. 

             Domnul Preşedinte supune la vot ordinea de zi, aceasta fiind aprobată cu 17 voturi 

pentru. 

             Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 1 care are aviz favorabil de la 

comisia de specialitate. 

              Domnul Primar: ați văzut probabil în raportul de fundamentare datele privind modul 

de amplasare a panourilor fotovoltaice și datele despre capacitatea acestora. Acesta este un 

proiect derulat prin AFM, eligibile pentru acest program sunt și unitățile școlare dar întrucât 

ele au contracte de furnizare separate față de noi trebuie să facem acest acord de parteneriat 

cu respectivele unități școlare, noi fiind obligați să facem acest parteneriat, pentru a avea 

fiecare dintre noi furnizorul nostru. Despre acest lucru este vorba în primul proiect, iar 

ulterior în următoarele două proiecte detaliem despre ce capacități este vorba. Era complicat 

să se emită factură pentru U.A.T. iar domnii directori să nu o plătească, însă în acest mod 

după terminarea investiției fiecare vom avea contractele noastre. 

              Domnul consilier local Petrescu Emil: prin acest program unitățile de învățământ 

devin prosumatoare? 

              Domnul Primar: sunt numai pentru consum propriu. 

              Domnul consilier local Daciu Georgel: acest lucru nu înseamnă că nu vom mai avea 

cheltuieli, ci vom avea cheltuieli în continuare. 

              Domnul Primar: dar se vor reduce cheltuielile. Dumneavoastră nu ați făcut investiția 

privată pentru a reduce cheltuielile? 

              Domnul consilier local Daciu Georgel: da, așa este. 
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              Domnul Administrator Public Mircea Filip: la școli se vor reduce foarte mult 

cheltuielile, având în vedere că în mare parte din timp consumul mare de energie are loc ziua 

când elevii sunt la cursuri. 

              Domnul Primar: sunt convins că vom reuși să reducem cel puțin la jumătate 

consumul de energie electrică pe care îl avem acum, în condițiile în care la iluminatul stradal 

plătim în jur de 12 miliarde de lei vechi pe an.  

               Doamna Băja Cecilia – Șef serviciu buget-contabilitate-contracte: da 12 miliarde 

pe an.   

                Domnul Primar: 6 miliarde reducere ar însemna ceva. În paralel cu această sursă 

alternativă de energie electrică. noi avem și proiectele privind eficientizarea iluminatului 

public, prin înlocuierea lămpilor existente pe stâlpii stradali, prin care se reduce, de asemenea 

consumul de energie electrică cu 30 - 40% față de ceea ce este acum. 

                Nemaifiind discuții, domnul Preşedinte supune la vot proiectul de hotărâre nr. 1, 

acesta fiind adoptat cu 17 voturi pentru. 

                Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 2 care are aviz favorabil de 

la comisia de specialitate. 

                Domnul secretar general Franchevici Daniel: A sosit în sală și domnul consilier 

local Nuță Radu Daniel, notăm în procesul-verbal că sunt 18 consilieri prezenți. 

                Domnul Primar: în cazul acestui proiect este vorba de valoarea rezultată din studiul 

de fezabilitate, iar totalul general este de 5.874.000 de lei. 

                 Domnul consilier local Ragabeja Eugen: am observat că în studiul de fezabilitate 

este vorba de un număr de 2.300 de panouri fotovoltaice și o capacitate de aproape un 

megawatt și ar rezulta aproape 230 de wați per panou, nu este cam veche tehnologia? 

                 Domnul Primar: nu știu să vă lămuresc în această problemă. 

                 Domnul consilier local Petrescu Emil: ar rezulta o valoare de aproximativ 0,43 de 

kilowați per panou, ceea ce e onorabil, reprezintă o putere bună. 

                 Domnul Primar: v-a răspuns domnul consilier, care este un specialist în domeniu. 

                 Nemaifiind discuții, domnul Preşedinte supune la vot proiectul de hotărâre nr. 2, 

acesta fiind adoptat cu 18 voturi pentru. 

                 Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 3 care are aviz favorabil de 

la comisia de specialitate, nefiind discuții se supune la vot proiectul de hotărâre, acesta fiind 

adoptat cu 18 voturi pentru. 

                Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 4 care are aviz favorabil de 

la comisia de specialitate. 

                Domnul Primar: au apărut acte normative referitor la ceea ce se va întâmpla cu 

toate fondurile europene din România după data de 31.12.2023, pe fiecare program în parte. 

Li s-au solicitat tuturor beneficiarilor de fonduri europene, fie că este vorba de un U.A.T. 

sau o altă instituție a statului, datorită faptului că va fi încheierea la data de 31.12.2023 a 

exercițiului financiar al U.E. 2014-2020 și pentru care s-a aplicat o extindere de 3 ani, în 

urma negocierilor cu U.E. fiecare țară va trebui să își stabilească procedurile ulterioare și 

niște decizii. Astăzi la nivelul României, există trei cazuri care se aplică acestor proiecte din  

exercițiul financiar al U.E. 2014-2020, proiecte definite ca finalizate, proiecte nefinalizate și 

nefuncționale. În acest moment acest lucru se aplică în România. Proiectele pot fi declarate 

finalizate la data 31.12.2023 dacă toate activitățile din cadrul acelui proiect, fie că este vorba 

de recepțiile de lucrări finalizate, fie că este vorba de plata tuturor cheltuielilor care trebuie 

să fie finalizată sau de toate actele adiționale pe care le au toate proiectele din România, 

referitoare la ajustări conform O.U.G. 64/2022, care a permis statului să plătească creșterile 

de prețuri, acestea trebuie să fie finalizate. Chiar dacă s-a terminat lucrarea în integralitatea 

ei, chiar dacă s-au plătit toți banii din proiect și nu au fost primite aceste ajustări de la stat, 

proiectul nu poate fi declarat finalizat. În România la ora actuală sunt foarte puține proiecte 

care s-au terminat, având categoria nefinalizate sau nefuncționale. În decursul anului 2024 

aceste proiecte se pot continua cu bani din bugetul local. Revin la cele finalizate și vă spun 

unde ar fi un risc. Sunt niște termene de exemplu pe programul POR este 10 noiembrie, iar 
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pe POIM este până la data de 05 decembrie, iar dacă acum noi nu luăm decizia să ne 

încadrăm în una din cele trei categorii și hotărâm să mai așteptăm până la sfârșitul anului 

pentru că poate ni se întorc bani nouă din ceea ce am plătit și noi avem de încasat în jur de 

100 de miliarde de lei, și nu reușim până la 31.12.2023 să încheiem, și am lua decizia astăzi 

sau mâine să îl declarăm finalizat și nu am reuși din diferite motive, există riscul să dăm toți 

banii înapoi. Nouă trebuie să ni se întoarcă aproximativ 100 de miliarde de lei pentru toate 

proiectele. Noua astăzi pentru toate cele 4 proiecte avem însumat 25 de miliarde de lei. 

Proiectele nefinalizate înseamnă neîndeplinirea uneia din condițiile pe care vi le-am 

enumerat dar în anul următor poți face plata fără niciun risc din bugetul local și nu neapărat 

din care vor fi în bugetul pe anul următor ci din banii pe care i-am cheltuit și trebuie să ni se 

întoarcă, în anul 2023 astfel, neavând risc să dăm toți banii din proiect înapoi.Toate cele 

patru proiecte pe care vi le supun votului de astăzi le-am băgat în categoria nefinalizate. În 

cazul proiectelor nefuncționale ți se dă o extensie de doi ani până în 2026, iar costurile vor 

fi acoperite numai din bugetul local. La noi nu mai este cazul pentru că noi aproape le-am 

finalizat pe toate cele patru proiecte, și acesta este obiectul celor 4 hotărâri de consiliu. 

              Domnul consilier local Daciu Georgel: Ne referim la proiectele nefinalizate până la 

sfârșitul anului pentru că așa pare? 

              Domnul consilier local Petrescu Emil: cred că până în anul 2024. 

              Domnul Primar: până la sfârșitul lui 2024.    

              Doamna ing. Mitrofan Mihaela – Șef serviciu dezvoltare locală și investiții: nu 

reușim să le finalizăm până la data de 31.12.2023 și cerem aprobarea prelungirii contractului 

de finanțare. 

              Domnul consilier local Daciu Georgel: conform O.U.G. 36/2023 banii se vor 

suporta de la bugetul local. 

              Doamna ing. Mitrofan Mihaela – Șef serviciu dezvoltare locală și investiții:da așa 

este. Ce au peste un milion de euro și nu sunt încheiate toate activitățile până la data de 

31.12.2023. 

              Domnul consilier local Daciu Georgel: reabilitarea primăriei la ce valoare se ridică  

              Doamna ing. Mitrofan Mihaela – Șef serviciu dezvoltare locală și investiții: la noi 

este sub un million de euro. În cazul nostru considerăm că le terminăm până la 31.12.2024. 

              Domnul Primar: la o parte dintre ele, lucrări materiale ale proiectului sunt finalizate, 

noi având acte adiționale semnate de la începutul anului pe O.U.G. 64/2022 și pentru care 

trebuie să ni se întoarcă banii. Dacă nouă ni se întorceau în anul 2023 cei 100 de miliarde de 

lei pe care i-am pus din excedentul nostru, acum aveam bani să achităm și lucrările în 

proporție de 60 - 70 % existente la port. Pentru port am reușit și cu sprijinul domnului Adrian 

Gâdea prin audiențele făcute la Ministerul Transporturilor, să îl fazăm adică să îl mutăm pe 

alt proiect începând cu 1 ianuarie 2024 și astfel nu mai există niciun pericol să venim cu bani 

de acasă și să returnăm tot ceea ce am cheltuit, pentru că acest proiect de la port a fost în 

aceeași situație ca și celelalte până acum 2 luni. Toate porturile dunărene, în afară de Turnu 

Măgurele și Zimnicea se aflau în administrarea agențiilor statului, însă Turnu Măgurele și 

Zimnicea sunt în administrare la U.A.T. Au spus că dacă nu se va finaliza proiectul până la 

31 decembrie 2023, ceea ce este imposibil, banii vor fi suportați de la bugetul local, însă în 

cazul celorlalte porturi care se află în administrarea agențiilor statului dacă aceste proiecte 

nu erau finalizate banii erau suportați de la bugetul de stat. Noi nu puteam să suportăm 

singuri aceste sume de bani circa 12 – 14 milioane de euro. S-a reușit însă să fie mutat pe alt 

program la fel ca în cazul programului operational de apă și canal, care a fost pe tot județul 

Teleorman și  pentru care până acum s-a făcut doar o licitație de materiale de 6 milioane de 

lei. Și în cazul acestui proiect s-a reușit fazarea lui pe un alt program și astfel nici acest 

program nu va fi întrerupt. Dacă nu înțelegeți ceva vă rog să mă întrebați, fiind vorba de 

multe chestiuni tehnice.      

                Nemaifiind discuții, domnul Preşedinte supune la vot proiectul de hotărâre nr. 4, 

acesta fiind adoptat cu 18 voturi pentru. 
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                Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 5 care are aviz favorabil de 

la comisia de specialitate. 

               Domnul Primar: în cazul acestui proiect, de exemplu, mai avem doar să ni se 

întoarcă banii din niște ajustări de preț pentru a-l finaliza, însă actul adițional pe O.U.G. 

64/2022 se află pe flux de lucru la A.D.R. Muntenia, însă nu a plecat la minister pentru a fi 

semnat, deci în cazul Școlii din Măgurele sunt actele împiedicate și săptămâna trecută de la 

toate ministerele care au proiecte europene aveau la verificare si semnare peste 8000 de 

solicitări, ministerul transporturilor, ministerul mediului, ministerul energiei. Deci acesta 

este terminat și nu cred că se întoarce până la 31 decembrie, n-a plecat de la ADR către 

MIPE.  

            Domnul consilier local Daciu Georgel: care este soluția? Eu va înțeleg și vă cred, dar 

dacă nimeni nu ia inițiativa. 

            Domnul Primar: eu vă arăt toată corespondența care o am la două zile sau 

instrucțiunea, iar motivația la instrucțiune spune că au personal insuficient în autoritățile de 

management. Una este de aseară de la ora 20.12 și v-o arăt dacă nu mă credeți, am 

rugămintea să vă interesați la MIPE care este stadiul  cererii de rambursare pentru proiectul 

SMIS 14812. 

           Nemaifiind discuții, domnul Preşedinte supune la vot proiectul de hotărâre nr. 5, 

acesta fiind adoptat cu 18 voturi pentru. 

           Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 6 care are aviz favorabil de la 

comisia de specialitate. 

           Domnul Primar: deci și Casa Armatei este terminată, la fel OUG 64/2022.  

           Nemaifiind discuții, domnul Preşedinte supune la vot proiectul de hotărâre nr. 6, 

acesta fiind adoptat cu 18 voturi pentru. 

           Domnul Preşedinte prezintă proiectul de hotărâre nr. 7 care are aviz favorabil de la 

comisia de specialitate. 

            Domnul Primar: aici e vorba de lucrările de la sala de sport de la Unirea care au 

început foarte târziu, practice în august sau septembrie au început acolo lucrările. 

             Nemaifiind discuții, domnul Preşedinte supune la vot proiectul de hotărâre nr. 7, 

acesta fiind adoptat cu 18 voturi pentru. 

Nemaifiind discuţii, domnul Preşedinte de ședință declară închisă şedinţa de consiliu. 

S-a încheiat prezentul proces verbal în două exemplare.         

         

      PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                                  SECRETAR GENERAL,                                               

                 Cristea Florentin                                 Jr. Franchevici Daniel Eduard Octavian                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     

 

                   

 

 

                      

                                               

                                                                                                   ÎNTOCMIT, 

                                                                                   Jr.Iordănescu Marius Emilian 
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